

國立中興大學學生社團審議委員會設置要點

Key Points for the Establishment of the Student Association Review Committee (NCHU)

104 年 3 月 18 日 103 學年度第 2 學期學生事務會議訂定

Approved at the Student Affairs Meeting on March 18, 2015 in the second semester of the 103rd school year

107 年 6 月 4 日 106 學年度第 2 學期學生事務會議修正(第 1、2 點)

Amended at the Student Affairs Meeting on June 4, 2018 in the second semester of the 106th school year (Articles 1 and 2)

109 年 5 月 15 日 108 學年度第 2 學期學生事務會議修正(第 1-3、5-7 點)

Amended at the Student Affairs Meeting on May 15, 2020 in the second semester of the 108th school year (Articles 1-3, 5-7)

一、為健全本校學生社團之運作，依本校學生社團組織及輔導辦法第四條第一項訂定本要點。

I. To improve the operation of the student associations of NCHU, the Key Points for the Establishment of the Student Association Review Committee (hereinafter referred to as "Key Points") have been formulated in accordance with the first paragraph of Article 4 of the Organization and Guidance Measures of Student Associations.

二、本校學生社團審議委員會(以下簡稱本會)之任務：

- (一)審核學生社團之正式成立、解散、撤銷及廢止。
- (二)審議學生社團指導老師之聘任資格。
- (三)審議其他社團重要事項。

II. The tasks of the Student Association Review Committee (hereinafter referred to as the "Committee"):

- (1) Review the formal establishment, dissolution, revocation, and abolition of student associations.
- (2) Review the appointment qualifications of student association instructors.
- (3) Review the other important matters of associations.

三、本會由學生事務長、副學生事務長、課外活動組組長、課外活動組成員二名、課外活動組推舉社團行政指導老師一名、學生會社團部部長及當學年度學生社團評鑑獲特優獎之成績排序前四名社團社長(如因故無法擔任，依排序成績遞補)組成，由學生事務長擔任召集人，課外活動組組長為執行秘書，負責本會之行政工作。

III. The Committee consists of the Director of Office of Student Affairs, the Deputy Director of Office of Student Affairs, the leader of the Extracurricular Activities Group, two members of the Extracurricular Activities Group, one administrative instructor recommended by the Extracurricular Activities Group, the head of the association of the Student's Union, and the top four association presidents who have won the Special Award in the student association evaluation in the current year (if they are unable to serve for some reason, they will be replaced according to their ranking).

- 四、本會以每學期開會一次為原則，必要時得召開臨時會議。本會開會時由召集人擔任主席，召集人不克出席會議時，由召集人自委員中指定一人擔任之。
- IV. The association shall hold the meeting once a semester, and may convene interim meetings when necessary. When the meeting is held, the convener shall serve as the chairman. When the convener cannot attend the meeting, the convener shall designate a member to serve as the chairman.
- 五、關於學生社團廢止之相關議題，除欲申請解散之社團主動提案，須由委員提案並經三位委員連署後始得審核。委員會得視需要通知社團負責人(代表)或指導老師列席備詢。
- V. Regarding the abolition of student associations, except for those that voluntarily apply for dissolution, proposals shall be submitted by members and signed by three members before review. The Committee may notify the person in charge (representative) of the association or the instructor to attend for inquiries as needed.
- 六、本會會議應由全體委員三分之二(含)以上出席始得開議，超過出席委員二分之一同意始得決議。
- VI. The meeting shall be convened only when two-thirds (inclusive) or more of all members are present, and the resolution shall be approved by more than one-half of the members present.
- 七、本要點經學生事務長核定後施行，修正時亦同。
- VII. The Key Points shall be promulgated and implemented after approval by the Director of the Office of Student Affairs, and the same applies to amendment.